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HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért gördítenek akadályt a gabona export elé?" címmel a Házszabály 91 .§-
a alapján kérdést kívánok benyújtani

Dr. Németh Imre
földművelésügyi és vidékfejlesztési

miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr!
A magyar gabona éves értékesítési lehetőségei révén kb. 2 millió tonna kerül
kiszállításra más országokba. E mennyiség 25-30%-a Bosznia-Hercegovinába
kerül értékesítésre .

Ez év szeptember 1-i hatállyal Magyarország 3000 kamion bejövetelére adott
kvótát Boszniának, ún. LOKÓ engedélyt, ami egyszeri belépésre jogosít . Ez a
mennyiség pár hét leforgása alatt kimerül, ami azt eredményezi, hogy a gabona
értékesítési lehetőségei teljesen beszűkülnek, elveszítjük ezt az export piacot .
Bosznia-Hercegovinával nagyon jó az ország külkereskedelmi mérlege 3-4%
import, 96-97% export .

A szállítást kizárólag boszniai gépjárművek végzik, vasúti-folyami szállítás
nem megoldható a hiányzó infrastruktúra miatt. A magyar közúti fuvarozás
nem versenyképes a boszniaival, üzemanyagár, bérek fenntartási költségek stb.
miatt .

Az EU támogatja a gabona exportot Unión kívüli országok piacaira, ezzel az
intézkedéssel Magyarország ellentétes folyamatot indít el .

Ezek a kiszállítások a hátrányos helyzetű térségekből (Baranya, Bács-Kiskun,
Békés, Csongrád megye) mennek elsősorban . Az amúgy is nehéz sorban lévő
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termelők fokozatosan ellehetetlenülnek, több milliárd adóbevétel kiesés lesz, a
külső és belső fizetési mérleg még jobban romlik .

Az újabb tőke injekciót miből lehet fedezni?
Miért gördítenek akadályt az ez évi csúcstermés exportja elé?
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